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Journal nr.: 

012545-2011 
Sag nr.  114 
 
 
Folkeoplysningsloven - ny lovgivning 

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven. 

Sagsfremstilling: Folketinget har den 1. juni 2011 vedtaget ændringer til Folkeoplysningsloven. 
Loven træder i kraft pr. 1. august 2011 med virkning for tilskudsåret 2012.  
Blandt de væsentligste ændringer er følgende: 

• Kommunen skal inden udgangen af 2011 have vedtaget en kommunal 
folkeoplysningspolitik, hvori visse fastlagte emner skal indgå.  

• Kommunen skal sikre brugerindflydelse ved at nedsætte et eller flere 
udvalg med bred inddragelse af den folkeoplysende sektor. Udval-
get/udvalgene skal tiltræde 1. januar 2012.  

• Kommunen skal afsætte en økonomisk ramme til udviklingsarbejde.  
• Demokratiforståelse og medborgerskab er væsentlige parametre.  
• Der gives mulighed for udvikling af nye organisationsformer og part-

nerskaber mellem aktørerne på området.  
• Der gives mulighed for at fravige kravet om deltagerbetaling.  
• Tilskudssystemet for voksenundervisning ændres/forenkles. 

Administrationen har gennemarbejdet lovændringerne og har udarbejdet ma-
teriale til brug for den videre proces. 
Især arbejdet med den kommunale Folkeoplysningspolitik vil medføre en del 
arbejde og giver en stram tidsplan for efteråret. 
  
Lovændringerne medfører en stigning i bloktilskuddet i indeværende år og 
overslagsårene i forhold til vedtagelse og offentliggørelse af politik samt i for-
hold til reglerne om brugerindflydelse. 
  
Folkeoplysningsudvalget skal gennemgå lovændringerne, drøfte tidsplan for 
arbejdet, oplæg til disposition for folkeoplysningspolitik m.m. 
Som udgangspunkt for arbejdet vedlægges udarbejdet materiale. 
___________________________________ 
Med inddragelse af de foreningsvalgte i udvalget er der arbejdet videre på 
baggrund af det udarbejdede materiale. 
Som konsekvens af lovændringerne forelægges der følgende: 

• Forslag til Folkeoplysningspolitik for Frederikssund Kommune.  
• Forslag til sammensætning af § 35, stk. 2-udvalg .  
• Forslag til retningslinjer for initiativpulje. 
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Som konsekvens af lovændringer samt et behov for mindre revision af gæl-
dende regler forelægges der desuden udkast til reviderede regler for: 

• Retningslinjer for tilskud til de frivillige folkeoplysende foreninger.  
• Retningslinjer for tilskud til voksenundervisning.  
• Retningslinjer for lokaletilskud.  
• Regler for lokaleanvisning.  
• Regler for brugerinddragelse i forbindelse med lokaleanvisning. 

 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Folkeoplysningsudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter lovændringerne.  
2. Udvalget drøfter den foreslåede tidsplan.  
3. Udvalget drøfter udkast til disposition for folkeoplysningspolitik.  
4. Udvalget drøfter brugerinddragelse i forbindelse med udarbejdelse af 

folkeoplysningspolitik. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 24. august 2011 
1. Lovændringerne drøftet 
2. Tidsplanen revideret 
3. Udkast til disposition godkendt 
4. Punktet drøftet 
 
Lis Lunn fraværende. Ingelise Ishøi deltog som suppleant. 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 21. september 
2011 
Folkeoplysningsudvalget anbefaler over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 
at udkast til: 
- folkeoplysningspolitik 
- sammensætning af Folkeoplysningsudvalg 
- retningslinjer for initiativpulje  
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samt reviderede retningslinjer for: 
- tilskud til foreninger  
- tilskud til voksenundervisning 
- lokaletilskud 
- lokaleanvisning 
- brugerinddragelse ved anvisning af lokaler og udendørsanlæg, 
 
udsendes i høring efter den fastlagte tidsplan. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. Alice Linning og Jan Andersen var 
ikke til stede, i stedet deltog Jette Thaarup og Henrik Kyvsgaard som supple-
anter. 
 

Beslutninger: Materialet udsendes i høring i henhold til den fastlagte tidsplan. 
 
Jens Ross Andersen (V) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Udkast til regler for initiativpulje 
Udkast til Folkeoplysningspolitik 
Udkast til sammensætning af § 35, stk. 2-udvalg 
Udkast til reviderede tilskudsretningslinier for foreninger 
Udkast til reviderede regler for lokaletilskud 
Udkast til reviderede tilskudsregler for aftenskoler 
Udkast til reviderede regler for lokaleanvisning 
Udkast til reviderede regler for brugerrådenes deltagelse ved anvisning af 
lokaler - godkendt udgave 
 

http://www.frederikssund.dk/media(13551,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13550,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13556,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13555,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13553,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13554,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13552,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13557,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13557,1030).pdf
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Journal nr.: 

029748-2010 
Sag nr.  115 
 
 
Lokaletilskud - DDS Grevinde Danner 
Gruppe 

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven § 25. 
 

Sagsfremstilling: DDS Grevinde Danner Gruppe er i den situation, at fundamentet under deres 
hytte på Vængetvej 59 i Jægerspris er ved at rådne op. Gruppen er derfor i 
gang med et projekt omkring opførelse af en ny hytte, hvilket formentlig vil 
tage et par år at få realiseret. 
 
Den 9. juni 2011 havde gruppen inviteret formanden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, formanden for Folkeoplysningsudvalget og administrationen til 
et møde i hytten, hvor gruppen orienterede om hyttens tilstand og om projek-
tet omkring opførelsen af en ny hytte.  
 
Den nuværende hytte er nu i en sådan stand, at den ikke længere er forsvarlig 
at opholde sig i. 
 
Gruppen har fået mulighed for et midlertidigt lejemål i nabobebyggelsen Væn-
getvej 57 (et tidligere snedker- og tømrerværksted), hvilket betyder at grup-
pen kan blive i området og stadig benytte egne udendørs faciliteter. 
Dette lejemål medfører forøgede udgifter for gruppen - på årsplan ca. 67.500 
kr. 
I 2010 har gruppen modtaget 17.300 kr. i lokaletilskud til hytten Vængetvej 
59.  
En beregning i forhold til det nye lejemål Vængetvej 57 viser, at gruppen vil 
kunne opnå et årligt lokaletilskud på ca. 25.000 kr. eller 7.700 kr. mere, hvil-
ket er en forøgelse på 45 %. 
Gruppen anmoder om, at Folkeoplysningsudvalget ser velvilligt på sagen. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse: Evt. lokaletilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
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Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Folkeoplysningsudvalget, at: 

1. Udvalget anbefaler over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at DDS 
Grevinde Danner Gruppes anmodning om forhøjet lokaletilskud imø-
dekommes, da udgiften kan afholdes inden for rammen. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 21. september 
2011 
Indstilling tiltrådt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. Alice Linning og Jan Andersen var 
ikke til stede, i stedet deltog Jette Thaarup og Henrik Kyvsgaard som supple-
anter. 
 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Jens Ross Andersen (V) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: DDS Danner Gruppe - skrivelse om forhøjede lokaleudgifter 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13529,1030).pdf
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Journal nr.: 

016855-2010 
Sag nr.  116 
 
 
Græse Gamle Skole 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I foråret 2010 blev de rammer og vilkår som forenings- og kulturhusene fun-
gerer under beskrevet.  
 
Dette viste at rammer og vilkår i stort omfang er forskellige som følge af histo-
riske forhold, som typisk er besluttet før kommunesammenlægningen.  
I denne forbindelse blev det beskrevet at Græse gamle Skole som den eneste 
offentligt ejede forenings- og kulturhus udlejede til private fester.  
Denne udlejning have fundet sted i en længere årrække og havde et stort 
omfang.  
 
Festerne havde ofte mange deltagere. Endvidere blev en stor del af det admi-
nistrative arbejde i forbindelse med udlejningen varetaget af Kultur- og fritids-
sekretariatet.  
Der blev herefter udarbejdet en juridisk vurdering af aktiviteten, som medførte 
at udlejningsvirksomheden til private fester blev stoppet. Dog blev allerede 
indgåede lejemål respekteret. 
  
Dette betød at brugerrådet ved Græse gamle Skole rettede henvendelse til 
Statsforvaltning Hovedstaden for at få vurderet lovligheden af Græse Gamle 
Skoles udlejning til private fester.  
I denne forbindelse kom Statsforvaltning Hovedstaden med en udtalelse den 
28. februar 2011. 
  
I udtalelsen lægger statsforvaltningen vægt på, at det ikke er en kommunal 
opgave at udleje lokaler til private fester, selvom der er tradition for, at kom-
munalt ejede forsamlingshuse i et vist omfang kan anvendes til private fester.  
Det er således vurderingen, at omfanget af udlejningen i Græse gamle Skole 
har været for omfattende.  
Ud fra et lighedsprincip lægger Statsforvaltningen også vægt på at alle kom-
munalt ejede forenings- og kulturhuse skal have ensartede vilkår. 
  
Brugerrådet forespurgte herefter Statsforvaltning Hovedstaden, om kommu-
nen ikke burde have opsagt driftsaftalen inden udlejningen blev stoppet.  I 
svar af 14. marts 2011 har Statsforvaltning valgt ikke at gå ind i denne sag. 
  
 
 



 

 
9 / 32 

Brugerrådet har ved henvendelse af 10. april 2011 forespurgt Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget om mulighederne for fremtidig udlejning, idet man undrer 
sig over at lokalerne skal stå tomme hver weekend. 
 
På hverdage anvendes huset til foreningsformål. På grund af udlejningen har 
foreningerne kun kunnet benytte salen til faste formål på ugens fire første 
dage. 
 
Salens faste brugere er Folkedanserne (en aften), Silverstar Linedancers (to 
aftener) og Foredragsforeningen (1 aften/måned). Derudover benyttes salen 
til enkeltstående aktiviteter af såvel foreninger som kommunale institutioner - 
både i dag- og aftentimer og på hverdage samt i weekender. Juletræsforenin-
gen har således benyttet skolen til juletræsfest i 101 år. 
Skolestuen, der er stedets mindre mødelokale, benyttes fast af Fjordvennerne 
en gang om ugen og derudover af ca. 20 lokale foreninger til mødeaktivitet 
(generalforsamlinger, bestyrelsesmøder og andre møder).  
Naverhulen i den gamle skolebygning står fuldt og helt til Navernes rådighed. 
Petanquebanerne og pavillonen benyttes flere gange om ugen af Græse Pe-
tanqueklub.  
 
Udeområdet benyttes desuden i sommerperioden til diverse udendørs arran-
gementer såsom høstfest mm. 
I 2010 havde Græse Gamle Skole 36 udlejninger til private fester, i alt 63 ud-
lejede dage typisk i weekender. Betragtes de fester, hvor der er oplyst delta-
gerantal, har der gennemsnitlig været 57 deltagere til hver fest. 
Bygningskomplekset "Græse Gamle Skole" består af en hovedbygning ( 
391m2) og en forsamlingshusdel (385m2) (den gamle gymnastiksal). Hoved-
bygningen som er den gamle skole indeholder foruden to gamle klasselokaler, 
som er indrettet til henholdsvis naverklubrum og mødelokale også to lejlighe-
der. 
 
Lejlighederne har et samlet areal på 242m2 men beboes p.t. ikke, da det er 
påkrævet at de renoveres inden de udlejes igen. Hvis lejlighedernes standard 
skal være tidssvarende vil en renovering / istandsættelse koste godt 1 mio. 
Græse gamle skole ligger i landzoneområde og det er ikke umiddelbart muligt 
at udstykke grunden i to.  
 
Hvis forsamlingshuset jævnligt benyttes til fester og lejlighederne udlejes til 3. 
part, kan der opstå konflikter i forbindelse med bl.a. støjgener. 
___________________________________ 
Fortsat sagsbehandling: 
Juridisk afdeling har udarbejdet et notat, der beskriver de mulige konstruktio-
ner for en videreførsel af Græse Gl. Skole. Notatet er vedlagt sagen. 
 
___________________________________ 
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Fortsat sagsbehandling: 
Juridisk afdeling har udarbejdet et supplerende notat, der er vedlagt sagen. 
  
____________________________________ 
Fortsat sagsbehandling: 
Der afholdes den 29. september 2011 møde mellem udvalget og Brugerrådet 
for Græse Gamle Skole. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har økonomiske 
konsekvenser. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Den fremtidige brug af Græse Gamle Skole drøftes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 31. maj 
2011 
Udvalget ønsker at afdække mulige konstruktioner, som kan sikre Græse 
Gamle Skoles fremtidige drift. Administrationen bedes undersøge dette. Sagen 
genoptages på august mødet. 
 
Jens Ross Andersen (V) var fraværende. 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 16. au-
gust 2011 
Sagen drøftet. Der udarbejdes supplerende juridisk vurdering, hvorefter sagen 
genoptages. 
 
Brugerrådet på Græse Gamle Skole inviteres til et møde med udvalget. 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Onsdag den 28. sep-
tember 2011 
Sagen drøftet. Genoptages på næste møde. 
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Beslutninger: Der blev foretaget afstemning om hvorvidt administrationen i dialog med Græ-
se Gamle Skole skal udarbejde udkast til betinget forpagtningsaftale. 
For stemte: Grethe Olsen (F), Kenneth Jensen (A), Lis Olsen (V), Anne-Lise 
Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A). 
 
Imod stemte: Hanne Kyvsgaard ( C). 
 
På baggrund af møde med Brugerrådet ønsker udvalget, at der udarbejdes 
forslag til betinget forpagtningsaftale. Forpagtningsaftalen ønskes til ikrafttræ-
den 1. januar 2012. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Notat vedrørende mulighederne for Græse Gl. Skole - KVH -2011 
Tillæg til notat om lovlige konstruktioner for Græse Gamle Skole - overdragel-
se til selvej.inst.(2) 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13558,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13559,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13559,1030).pdf
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Journal nr.: 

004581-2011 
Sag nr.  117 
 
 
Anlægsønsker på idrætsområdet  2011 - 
Brydeprojekt 

Lovgrundlag: Intet. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet har i 2011 afsat 2.151.490 kr. til tiltag på Idrætsfacilitetsområdet. 
Heraf er 986.052 kr. endnu ikke disponeret til konkrete projekter. I udkastet til 
budget 2012 er der afsat 2.202.876 kr. 
  
Kultur- Fritid- og Idrætsudvalget har den 3. maj 2011 efter indstilling fra Fol-
keoplysningsudvalget godkendt en årlig lokaletilskudsbevilling på 160.000 kr. 
pr. 1.1.2012 med henblik på leje af en konkret bygning til etablering af et 
multianvendeligt kampsportscenter i en bygning i centrum af Frederikssund. 
  
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget behandlede i sit møde den 16. august 2011 
ansøgning fra brydeklubben BK Viking om anlægsmidler til indretning af det 
multianvendelige kampsportscenter. BK Vikings ansøgning omfatter brutto 
3.195.000 - Der er til vished grænsende sandsynlighed for, at  projektet  vil 
kunne opnå en støtte på 300.000 kr. fra Lokale- og Anlægsfonden.  
Kultur- Fritid- og Idrætsudvalget besluttede i nævnte møde at undersøge sa-
gen nærmere. 
  
Kultur- og fritidssekretariatet har ved møde med repræsentanter for BK Viking 
den 16. september 2011 anmodet klubben om at uddybe og afklare væsentli-
ge forhold i forlængelse af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets behandling af 
sagen. 
Resumerende tilkendegiver BK Viking, at 

• projektet kun lader sig realisere som et samlet projekt, hvor væsentli-
ge indtægtskilder i form af køkken- og fitnessfaciliteter etableres side-
løbende med gulvrenovering, toiletter m.v. En etapevis etablering, 
hvortil der ikke opnås sikkerhed for gennemførelsen af hele projektet, 
synes således ikke mulig.  

• der er indledt et tæt samarbejde med DIF og DGI som samarbejds-
partner i opbygning af et forenings-fitnessmiljø, som er udviklet af dis-
se hovedorganisationer i fællesskab. BK Viking ser ingen perspektiver i 
et partnerskab med et kommercielt fitnesscenter.  
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• udover Frederikssund Free Fight og Jægerspris Bokseklub, har Frede-
rikssund Oaks (amerikansk fodbold) indledt forhandling med BK Viking 
om deltagelse i projektet. En samling af fire kamp- eller kontaktsports-
foreninger i et kampsportscenter vil frigøre haltid i flere af kommunens 
haller, som vil kunne udnyttes til andre formål.  

• igangværende kontraktforhandlinger med ejeren af bygningen skal 
sikre minimum 10 års uopsigelighed fra ejer og maksimum 3-6 måne-
ders uopsigelighed fra lejer.  

• kvadratmeterprisen for det færdigrenoverede kampsportscenter i den 
konkrete bygning udgør ca. 1/3 af prisen for en nyopført bygning af 
samme karakter.  

• man har option på 300.000 kr. i tilskudsmidler fra Lokale- og Anlægs-
fondens klub- og værestedspulje.  

• der aftales yderligere samarbejde med Lokale- og Anlægsfonden, med 
henblik på dennes eventuelle medfinansiering af dele af projektet.  

• at DIF har bistået og fremtidigt vil bistå BK Viking med rådgivning i 
forbindelse med etablering og drift af kampsportscentret.  

•  

BK Viking  afventer Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets stillingtagen for en vide-
reudvikling af projektet. 
  
Frederikssund Idrætsråd har tidligere været forelagt ansøgningen til udtalelse. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

En videre afklaring af projektet bør indeholde en vurdering af det opstillede 
driftsbudgets robusthed bl.a. overfor et lavere antal medlemmer/brugere end 
forudsat samt en konkretisering af huslejeudgifter og indtægter fra kanti-
ne/café. Ligeledes kunne en afklaring af mulighederne for at ændre projektet 
m.h.p. at reducere anlægsudgifterne være nyttige.              
Byrådet har i 2011 afsat en pulje på 2.151.490 kr. til idrætsfacilitetsområdet. 
Af puljen er 986.052 kr. endnu ikke disponeret af udvalget til konkrete projek-
ter. I udkastet til budget 2012 er der afsat 2.202.876 kr. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter og træffer beslutning om sagens videre behandling. 

  
 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Sagen udsat. Der udarbejdes en samlet oversigt over større kendte anlægs-
projekter på idrætsområdet. 
 
Jens Ross Andersen (V) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Brydeprojekt 
Brydeprojekt Oprindeligt budget 
Projekt budget 2 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13526,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13527,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13544,1030).pdf


 

 
15 / 32 

 
Journal nr.: 

004581-2011 
Sag nr.  118 
 
 
Anlægsønsker på idrætsområdet 2011 - 
Slangerup Speedway 

Lovgrundlag: Intet.  
 

Sagsfremstilling: Byrådet har i 2011 afsat 2.151.490 kr. til tiltag på idrætsfacilitetsområdet. 
Heraf er 986.052 endnu ikke disponeret til konkrete projekter. I udkastet til 
budget 2012 er der afsat 2.202.876 kr. 
  
Slangerup Speedway ansøger om tilskud til indkøb af en industriopvaskema-
skine. 
Industriopvaskemaskinen er nødvendig i henhold til Fødevareregionens krav, 
såfremt der skal serveres forplejning udover pølser, is og slik ved klubbens 
talrige stævner og arrangementer. 
Med sin status som superligaklub med en ofte tusindtallig tilskuertilslutning, 
har Slangerup Speedway udviklet et varesortiment,  som rækker ud over 
nævnte niveau, og som er med til understøtte klubben økonomisk. 
  
Slangerup Speedway ansøger alene om tilskud til indkøb af selve maskinen, 
netto 29.900  kr. 
  
Frederikssund Idrætsråd er anmodet om en udtalelse i sagen. 
 

Bevilling: Byrådet har i 2011 afsat en pulje på 2.151.490 kr. til idrætsfacilitetsområdet. 
Af puljen er 986.052 endnu ikke disponeret af udvalget til konkrete projekter. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. Udvalget bevilger det ansøgte,  29.900 kr. 

 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: For stemte: Lis Olsen (V), Grethe Olsen (F) og Anne-Lise Kuhre (A) 
 
Imod stemte: Hanne Kyvsgaard (C), Jesper Wittenburg (A) og Kenneth Jensen 
(A) 
 
Ansøgningen bortfaldet. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Slangerup Speedway - Ansøgning Industriopvaskemaskine 
Opvaskemaskine - Slangerup Speedway 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13547,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13543,1030).pdf
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Journal nr.: 

004581-2011 
Sag nr.  119 
 
 
Anlægsønsker på idrætsområdet 2011 - 
Dalby IF 

Lovgrundlag: Intet. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet har i 2011 afsat 2.151.490 kr. til tiltag på idrætsfacilitetsområdet. 
Heraf er 986.052 kr. endnu ikke disponeret til konkrete projekter. I udkast til 
budget 2012 er der afsat 2.202.876 kr. 
  
Dalby IF ansøger om tilskud til indkøb af et sæt nye bander til erstatning for 
de årtier gamle, nedslidte bander i Solbakkehallen, Dalby. Hovedparten af de 
nuværende bander er fra hallens start i 1981 og er udover det primære for-
mål, indendørs fodbold, anvendt som borde og scene i forbindelse med arran-
gementer i hallen. 
 
De gamle bander udgør en sikkerhedsmæssig risiko for fodboldspillerne, grun-
det manglende kanter, knækkede lister m.v., ligesom enkelte er flækket. Ved 
en nødtørftig reparation vil en del af de gamle bander kunne anvendes til 
ovennævnte bord- og sceneformål, hvorved de nye bander kan reserveres 
alene til fodboldformål. 
  
Der foreligger tilbud på netto 45.000 kr. 
  
Frederikssund Idrætsråd er anmodet om en udtalelse i sagen. 
 

Bevilling: Byrådet har i 2011 afsat en pulje på 2.151.490 kr. til idrætsfacilitetsområdet. 
Af puljen er 986.052 endnu ikke disponeret af udvalget til konkrete projekter. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. Udvalget bevilger det ansøgte, 45.000 kr. 
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Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Solbakkehallen - bander til indendørs fodbold 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13548,1030).pdf
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Journal nr.: 

018748-2011 
Sag nr.  120 
 
 
Jægerspris Amatør Scene 2012 - Sam-
arbejdsaftale 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Administrationen har i samarbejde med Jægerspris Amatør Scene (JAS) udar-
bejdet udkast til revideret samarbejdsaftale mellem Frederikssund Kommune 
og JAS 
  
Der er to ændringer i forhold til den nuværende aftale: 

• Tidspunkt for afholdelse af generalforsamling er ændret til gældende 
tidspunkt (marts måned). Som konsekvens heraf skal regnskaber og 
årsberetning først afleveres i april.  

• Jvf. gældende aftale skal JAS opretholde aktiviteter for børn, fordelt 
på 4 aldersgrupper, samt tilbyde skolebio. Dette ændres til, at der skal 
opretholdes teateraktiviteter for børn og unge. 

Årsagen til ændringen skyldes faldende tilslutning til skolebio, men stigende 
tilgang til teaterdelen. 
  
JAS tilbyder nu teateraktiviteter til: 

• Jaslingerne, p.t. ca. 20 børn i 1. til 3. klasse  
• Store børn, p.t. ca. 20 børn i 4. til 6. klasse  
• Juniorgruppen, p.t. ca. 16 unge i 7. til 9. klasse  
• Ungdomsgruppen, 2 unge  fra 10. klasse op til 25 år. 

Aktiviteterne består i undervisning 1 gang om ugen i 1,5 til 2 timer og medvir-
ken i teaterstykker. 
For de mindste bliver der lagt vægt på leg og sammenhold, og i takt med at 
de bliver ældre øges kravene og forventningerne til børnene og de unge skue-
spillere. 
  
JAS vil med denne aftale ikke kunne opnå tilskud efter Folkeoplysningslovens 
regler. Aftalen er gældende 1 år ad gangen. 
Udvalget besluttede på Udvalgsmødet den 16. august 2011, at JAS fortsat 
skulle have udbetalt et beløb svarende til det tidl. amtstilskud. Tilskuddet til 
JAS vil fremover udgøre kr. 30.509 kr. plus 125.255 kr. i alt 155.764 kr. 
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Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Den reviderede samarbejdsaftale godkendes.  
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Jægerspris Amatør Scene Samarbejdsaftale 2011 
Samarbejdsaftale 2012 JAS Udkast 
Børn og ungegrupper i JAS v/Per Gottlieb 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13540,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13545,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13548,1030).pdf
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Journal nr.: 

034287-2010 
Sag nr.  121 
 
 
Sommerferieaktiviteter 2011 Evalue-
ring 

Lovgrundlag: Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 11. januar 2011 
 

Sagsfremstilling: Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget besluttede på mødet den 11. januar 2011 at 
bevilge 50.000 kr. fra Kulturpuljen til sommerferieaktiviteter. Sommerferieakti-
viteterne skulle primært målrettes børn og unge på 4. til 7. klassetrin. 
  
I samarbejde med en repræsentant fra Juniorklubberne og Biblioteket blev der 
taget kontakt til en række mulige arrangører 
  
Der blev indgået aftaler om flg. aktiviteter: 

• Danseballaden  
• Historisk rundtur i Frederikssund  
• Historisk rundtur i Slangerup  
• J. F. Willumsen Juniormuseum  
• Jægerspris Mølle  
• Lær at male  
• Besøg på Nordisk Film  
• Sommerbogen  
• Sommerfoto  
• Sommer og sjov  
• Tenniscamp. 

Der blev informeret om tilbuddene via hjemmesiden og en lille flyer. 
  
Tilbagemeldinger fra de enkelte arrangører fremgår af vedlagte bilag. 
  
Generelt er tilbagemeldingerne positive fra de arrangører, som fik gennemført 
aktiviteterne. Der er dog ønsker om mere PR tilpasset målgruppen. 
Det har fungeret fint, at de enkelte arrangører har stået for tilmelding og af-
vikling. 
 
Sekretariatets erfaringer er, at planlægningen af sommeraktiviteter skal plan-
lægges i rigtig god tid, skolerne skal inddrages mhp. at informere om aktivite-
terne, og der skal løbende informeres om de enkelte tilbud på hjemmesiden 
og i trykte medier.  
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Den trykte information i form af plakater og kataloger skal opprioriteres og 
distribueres til f.eks. skoler og biblioteker. 
  
Der er givet et økonomisk tilskud til 2 af arrangørerne på i alt 4.485 kr., og 
sekretariatet har igangsat aktiviteter for i alt 16.070 kr. til Danseballaden og 
den trykte flyer. 
  
Der er alt i alt brugt 25.352,75 kr. Der tilbageføres således 24.647,25 kr. til 
Kulturpuljen. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 
  

1. Orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Orienteringen taget til efterretning. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Sommerferieaktiviteter Evaluering 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13549,1030).pdf
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Journal nr.: 

033431-2010 
Sag nr.  122 
 
 
Kulturpuljen 2011 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen  
 

Sagsfremstilling: Kultur og Fritidssekretariatet giver hermed en orientering og status på forde-
lingen af tilskud fra Kulturpuljen. 
Det oprindelige budget for Kulturpuljen udgør 641.490 kr. Dertil kommer sid-
ste del af budgetoverførsel fra 2007 til 2011 på 77.000 kr. Kulturpuljen er 
således på 718.490 kr. 
  
Der er forlods disponeret 250.000 kr. til faste aktiviteter. Udvalget har til dato 
behandlet 35 ansøgninger. Der er 2 ansøgninger til dette møde med ansøg-
ninger for i alt 20.000 kr. 
Der er udestående underskudgarantier for 76.000 kr., der endnu ikke er af-
regnet. 
  
Der er bevilget tilskud/underskudsgarantier for 728.841 kr., som svarer til 
670.554 kr., når der fraregnes kulturmoms.  
Der resterer således 47.936 kr. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Orienteringen taget til efterretning. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Kulturpuljen 2011 22.09.2011 
 

http://www.frederikssund.dk/media(13541,1030).pdf
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Journal nr.: 

018752-2011 
Sag nr.  123 
 
 
Hornstock Musikfestival - Ansøgning 
om dækning af underskud 2011 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen  
 

Sagsfremstilling: Hornstock Musikfestival søger om dækning af underskud på 10.000 kr. efter 
årets festival. 
  
Festivalen fejrede 10 års jubilæum i år med et udvidet program og flere bør-
neaktiviteter. Foreningen bag festivalen skriver, at "det gik rigtig godt med 
årets Musikfestival. Der var varslet elendigt vejr, men kun lørdag, som også 
var den længste dag, blev rigtig skidt med regn det meste af dagen. Der kom 
pænt med publikum, men vi hørte også om mange, der blev hjemme pga. 
vejrudsigten". 
  
Foreningen ser det som noget positivt, at publikumstilstrømningen ser ud til at 
være stabil trods vind og vejr, og at de modtager mange støtteerklæringer og 
opbakning omkring kvaliteten af festivalen. 
  
Som noget mindre positivt kæmper de med en usikker økonomi og en nedslidt 
bestyrelse. Derudover oplever de manglende opbakning fra Frederikssund 
Kommune og Nordsjællands Politi omkring sikkerhed og bevilling. 
  
Målet er at Festivalen hviler i sig selv økonomisk. Der er derfor ingen kapital at 
trække på. 
  
Festivalen er gennem alle årene bevilget en underskudsgaranti, som er kom-
met til udbetaling enkelte gange. 
  
Til festivalen i 2011 fik foreningen et tilskud på 10.000 kr. men ingen under-
skudsgaranti. 
  
I 2010 behandlede Udvalget en lignende ansøgning fra Frederikssund Festival 
om dækning af underskud. Ansøgningen fra Frederikssund Festivalen blev 
afslået med den begrundelse, at arrangementet var afholdt. 
  
 
Jvf. retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen ydes der ikke tilskud til indkøb af 
rekvisitter, materialer eller forplejning samt arrangementer, der har karakter af 
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fester. Der ydes heller ikke tilskud til lønudgifter til kommunalt ansat persona-
le. 
  
Der er fra Kulturpuljen bevilget tilskud/underskudsgarantier for 728.841 kr., 
som svarer til 670.534 kr., når der fraregnes kulturmoms. 
  
Der resterer således 47.936 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen afslået, da der ikke kan bevilges til arrangementer der er afholdt. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

018772-2011 
Sag nr.  124 
 
 
Fabrikken - ansøgning om under-
skudsgaranti til koncert med Dune 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen 
 

Sagsfremstilling: Kulturforeningen Fabrikken søger om et tilskud/underskudsgaranti på 10.000 
kr. til en koncert med det danske band Dúné. 
Koncerten er planlagt til den 29. oktober 2011. Formålet er at tilbyde et kvali-
tetsarrangement til unge i lokalområdet. 
  
Fabrikken er en ikke kommerciel kulturforening, startet af lokale ildsjæle, som 
ønsker et større udbud af kultur og underholdning i lokalområdet. Formålet er, 
at tilbyde en vifte af arrangementer med kvalitetsunderholdning, f.eks. koncer-
ter, shows med temafester, stand-up, teater, musicals, foredrag mm. Forenin-
gen har ingen intentioner om at lave en forretning ud af dette - blot at øko-
nomien hænger sammen. Foreningen har som mål at skabe positive cirkler 
både kulturelt, mentalt og kommercielt for lokale erhvervsdrivende og dermed 
medvirke til et løft for lokalområdet.  
  
Der er opstillet et budget med forventede indtægter på 82.600 kr., fordelt på 

• Entre 338 billetter a 200 kr. 67.600 kr.  
• Salg af drikkevarer 15.000 kr. 

Der er forventede udgifter på 83.000 kr., fordelt på 

• Forplejning band m.fl. 2.000 kr.  
• Lyd 10.000 kr.  
• Honorar 60.000 kr.  
• Koda 3.000 kr.  
• Catering 1.000 kr.  
• Lokaleleje 2.000 kr.  
• Markedsføring 2.500 kr.  
• Toiletvogn 2.500 kr. 

Der er ikke søgt eller modtaget tilskud fra andre sider. 
 
Fabrikken har tidligere i år søgt om tilskud/underskudsgaranti til 3 arrange-
menter. Ingen af ansøgningerne er imødekommet. 
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Foreningens egenkapital udgjorde ved seneste regnskabsafslutning 40.000 kr.. 
Der er ca. 500 aktive i foreningen. 
  
Jvf. retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen ydes der ikke tilskud til indkøb af 
rekvisitter, materialer eller forplejning eller til arrangementer, der har karakter 
af fester samt lønudgifter til kommunalt ansat personale. 
  
Der er fra Kulturpuljen bevilget tilskud/underskudsgarantier for 728.841 kr. 
som svarer til 670.554 kr., når der fraregnes kulturmoms. Der resterer således 
47.936 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen afslået, da foreningen er økonomisk velfunderet. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

019581-2011 
Sag nr.  125 
 
 
Mødeplan 2012 for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget 

Lovgrundlag: Styrelsesloven. 
 

Sagsfremstilling: Mødeplanen for 2012 forelægges hermed til udvalgenes godkendelse af egne 
mødedatoer. 
Forslaget er udarbejdet ud fra et princip om, at byrådsmøderne ligger den 
sidste onsdag i måneden, Økonomiudvalgets møde en uge før og at fagudval-
gene holder møder 2 uger før Økonomiudvalget. Princippet er enkelte måne-
der modificeret som følge af helligdage, ferier, budgetproces etc. 
 
Følgende tirsdage foreslås i forhold til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget: 
  
10. januar 
7. februar 
6. marts 
17. april 
8. maj 
12. juni 
14. august 
4. september 
9. oktober 
6. november 
4. december 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Sekretariatschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Mødeplanen for 2012 godkendes. 
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Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
 
Møderne afholdes kl. 10.00 fra den 1. november 2011 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: forslag mødeplan 2012 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13427,1030).pdf
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Journal nr.: 

019886-2011 
Sag nr.  126 
 
 
Mødeplan for Dialogmøder 2012 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kultur og Fritidssekretariatet har udarbejdet forslag til mødeplan for Dialog-
møder mellem Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget  og Idrætsrådet, Kulturrådet 
og Børne og ungdomsorganisationer i Frederikssund Kommune. 
  
Det foreslås, at møderne placeres i forlængelse af udvalgets møder på følgen-
de datoer: 
  

• 6. marts  
• 12. juni 
• 4. september 

 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Mødeplanen for Dialogmøder 2012 godkendes 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Dialogmødet i marts rykkes til den 7. februar. Møderne i juni og september 
godkendt. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

033394-2010 
Sag nr.  127 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kultur og Fritidschefen orienterer om: 
  
Kulturpasgruppen ved Kent Poulsen er inviteret til Bogforum fredag den 11. 
november 2011 for at fortælle om Frederikssund Kommunes Kulturpas. 
  
Frederikssund Festival 2011 har meddelt, at der ikke er behov for underskuds-
garantien stillet til dette års festival. 
  
Slangerupkoret fejrer 75 års jubilæum lørdag den 8. oktober 2011 med jubi-
læumskoncert og efterfølgende reception på Lindegårdskolen. Lindegårds Alle 
18. 3550 Slangerup. 
  
Kulturelle Samråd i Danmark, nyhedsmail  14. september 2011 
  
Kulturelle Samråd i Danmark, nyhedsmail 27. september 2011 
  
Oplæg til temamøde om kulturelle fyrtårne.  
  
En forespørgsel er modtaget om evt. interesse for at leje eller købe svømme-
badet Hellas. 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Meddelelserne blev taget til efterretning. 
 
Jens Ross Andersen (V) var ikke til stede. 
 

Bilag: Kulturelle Samråd Nyhedsmail 14. september 2011 
Kulturelle Samråd Nyhedsmail 27. september 2011 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(13563,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13564,1030).pdf

